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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: "az elmúlt majdnem tizenegy éves karrierem egyik legdurvább 

mondatát hallottam Brüsszelben" 
2025. június 23. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Origo 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter az európai uniós külügyi tanács hétfői brüsszeli 

ülését követően közölte, hogy az elmúlt majdnem tizenegy éves karrierje egyik legdurvább 

mondatát hallotta az EU kül- és biztonságpolitikai főképviselőjétől, Kaja Kallastól a kárpátaljai 

magyar közösség jogfosztásai kapcsán. A minisztérium közleménye szerint a tárcavezető az 

európai uniós külügyi tanács ülését követő sajtótájékoztatóján arról számolt be, hogy 

Ukrajnában a magyar nemzeti közösség jogait továbbra is lábbal tiporják. Az ukránok tíz éve 

hülyének néznek minket, és tíz éve azért nem adják vissza a magyar nemzeti közösség jogait, 

mert azt gondolják, hogy majd itt az EU-tagországok meg Brüsszel úgyis elég nagy nyomást 

fognak kifejteni Magyarországra a tiltakozó álláspont feladása érdekében - vélekedett. 

Elmondta, hogy a mai napon pályafutása egyik legdurvább mondatát hallotta, mégpedig Kaja 

Kallastól, az EU kül- és biztonságpolitikai főképviselőjétől, aki úgy reagált a kárpátaljai magyar 

közösség ügyében tett felszólalására, hogy "az Európai Unión belül védjük a kisebbségi jogokat, 

nem azon kívül". Ezt a kijelentést botránynak nevezte, és hangsúlyozta, hogy ez még inkább 

arra mutat rá, hogy Ukrajna egy tapodtat sem haladhat előre a csatlakozási folyamatban addig, 

amíg teljesen helyre nem állítják a magyar kisebbség jogait. "Nincsen az a nyomás Brüsszelből, 

ami feladásra kényszerítene minket a kárpátaljai magyarok védelme tekintetében" - szögezte 

le. 

 

Nacsa Lőrinc: a Kőrösi Csoma Sándor és a Petőfi Sándor programok ösztöndíjasai 

Magyarország követei 
2025. június 23. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Pannon RTV, Magyar Szó, 

Ma7, Felvidék.ma 

A Kőrösi Csoma Sándor és a Petőfi Sándor programok ösztöndíjasainak jelenléte a magyar 

közösségekben jelképei az anyaország gondoskodásának, annak az üzenetnek, hogy éljen 

minden magyar bárhol a világon számíthat az anyaországra - mondta a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára hétfőn Budapesten. Nacsa Lőrinc a 2024/2025. évi 

Kőrösi Csoma Sándor Program és Petőfi Sándor Program zárókonferenciáján kiemelte: a 

nemzetpolitika célja a közösségépítés és ezen keresztül az, hogy minden magyar ember azt 

érezhesse, hogy a nemzet része; a távolélők, a Kárpát-medencében élők, a tömbmagyarság 

tagjai, a diaszpórában, a szórványban és a Magyarországon élők egyaránt. Ez volt a fő 

célkitűzés, amikor 2013-ban elindult a Kőrösi Csoma Sándor Program, majd 2015-ben a Petőfi 

Sándor Program. Az előbbiben eddig több mint nyolcszázan, utóbbiban 344-en vettek részt a 

két program indulása óta, tehát több mint ezren járultak hozzá értékteremtő és hagyományőrző 
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munkával a külhoni magyar közösségek megerősítéséhez - ismertette a nemzetpolitikáért 

felelős államtitkár. 

 

Bizalmat szavazott a román parlament az RMDSZ részvételével megalakult 

négypárti kormánynak 
2025. június 23. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Kárpátalja.ma, Új Szó, Vajma.info 

Bizalmat szavazott a kétkamarás román parlament hétfői együttes ülésén a Szociáldemokrata 

Párt (PSD), a Nemzeti Liberális Párt (PNL), a Mentsétek Meg Romániát Szövetség (USR) és a 

Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) részvételével megalakult, Ilie Bolojan (PNL) 

vezette koalíciós kormánynak. A kormányban résztvevő pártok mindegyikének van 

miniszterelnök-helyettese a kabinetben, egy ötödik, pártonkívüli miniszerelnök-helyettes 

pedig a reformokért felel. A PSD hat, a PNL és az USR négy-négy, az RMDSZ pedig két 

miniszteri posztot kapott. Kelemen Hunor RMDSZ-elnök azt hangoztatta, hogy a kormánynak 

"fogyókúrára" kell fognia az államot és helyre kell állítania az intézményeiben az állampolgár 

iránti tiszteletet. Az eddig ellenzékben lévő USR nevében felszólaló Catalin Drula képviselő azt 

mondta: furcsa helyzet, de gyakorló szülőként nem ismeretlen számára, hogy most azoknak a 

pártoknak is részt kell venniük a "felelőtlen populizmus" következményeinek 

"feltakarításában", amelyek előidézték a bajt. 

             
Kelemen Hunor: az általános áfakulcs 19 százalék marad, és lesz egy 9 százalékos 

kedvezményes áfakulcs  
2025. június 23. – Székelyhon, maszol.ro, Bihari Napló  

Kelemen Hunor: az általános áfakulcs 19 százalék marad, és lesz egy 9 százalékos 

kedvezményes áfakulcs. Komoly kiigazításokra, karcsúbb államapparátusra és tisztességes, 

igazságos kormányzásra van szüksége Romániának – jelentette ki hétfőn Kelemen Hunor, 

számol be róla az Agerpres. A koalíciós megállapodás aláírása utáni sajtótájékoztatón az 

RMDSZ elnöke rámutatott, a több mint 60 százalékos többségű kormánykoalíció vélhetően az 

elmúlt 25 év legösszetettebb koalíciója, amelynek azonban meg kell találnia a szükséges 

erőforrásokat ahhoz, hogy helyreállítsa az embereknek a politikai osztályba vetett bizalmát. 

„Komoly kiigazításokra, egy sokkal kisebb, karcsúbb államra és igazságos, tisztességes 

kormányzásra van szükség. Ez a legfontosabb” – fogalmazott. A szövetségi elnök beszélt arról 

is, hogy nehéz, olykor fájdalmas döntések következnek, de ha van egy világos cél, és sikerül 

megmagyarázni az embereknek, hogy a dolgok ezzel visszatérnek a rendes kerékvágásba, a 

kormány a polgárok támogatását is élvezni fogja. „Ez fontos, ezért fogunk dolgozni a 

koalícióban” – szögezte le Kelemen Hunor.  
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Nem tartja megfelelőnek az aradi helyszínt hősi temetőnek a magyar honvédelmi 

minisztérium  
2025. június 23. – Krónika  

A Krónikához eljuttatott tájékoztatásában a magyar honvédelmi minisztérium közli: nem tartja 

megfelelőnek az aradi Alsótemetőt a Románia területén nyugvó magyar világháborús hősök 

földi maradványainak központi temetője létrehozása céljából. A magyar és a román hősök 

emlékét ápoló illetékes szervek válaszaiból kitűnik: a két fél képtelen dűlőre jutni, hol legyen a 

kolozsvári zsidó temetőből exhumált honvédek – az újratemetést felcímkézett zsákokban váró 

– földi maradványainak végső nyughelye. Korábbi cikkünk annak kapcsán született, hogy 

szerettük volna megtudni: több mint négy évvel az aradi tárgyalások után hol tart a magyar 

központi katonametető létesítésének az ügye. 2021 áprilisában ugyanis Aradon folytattak 

megbeszélést a Magyar Honvédelmi Minisztérium – Hadtörténeti Intézet és Múzeum és a 

Román Hősök Kultuszát Ápoló Hivatal (ONCE) vezetői a kolozsvári magyar főkonzulátus 

munkatársai és Călin Bibarț aradi polgármester jelenlétében. A tanácskozás központi témája a 

magyar hősi temető helyszínének a kiválasztása volt. A magyar fél egy 900-1000 

négyzetméteres telekre tartott igényt, hogy azon alakítsa ki az emlékhelyet.  

 

Román–magyar határrendészeti akció: drága táblagépeket és csempészcigit is 

„kiszimatoltak”  
2025. június 23. – Krónika  

Nagyszabású román–magyar határrendészeti razziát tartottak az elmúlt hétvégén Arad megye 

területén a két ország határőrizeti szervei. Több száz személyt és gépjárművet ellenőriztek, 

tucatnál is több bírságot róttak ki, de értékes digitális eszközöket és egy rakomány 

csempészcigarettát is „kiszimatoltak” a román–magyar közös akció során. A dél-erdélyi (A1-

es) autópálya Déva–Nagylak forgalmi irányú sávjának Arad megyei szakaszán zajlott a román–

magyar határrendészeti akció, melynek fő célja az illegális migráció fékezése és az 

árucsempészet felszámolása volt – számolt be a szombati ellenőrzésekről a nagyváradi 

székhelyű területi határőrparancsnokság aradi kirendeltsége hétfő délután. A közös 

járőrcsapatok az eDAC alkalmazás segítségével több mint 350 személyt és körülbelül 460 

gépjárművet ellenőriztek, 20-nál is több esetben szabálysértést állapítottak meg, illetve egy 

esetben büntetőeljárást indítottak – számoltak be a szombati eredményekről.  

 

Újraválasztotta a Küldöttgyűlés Molnár András temesi RMDSZ-elnököt 
2025. június 23. – Nyugati Jelen  

Június 21-én Újszentesen, a Művelődési házban tartotta meg megyei tisztújító küldöttgyűlését 

az RMDSZ Temes Megyei Szervezete. Molnár András temesi RMDSZ-elnök, parlamenti 

képviselő köszöntőjében üdvözölte a résztvevőket, külön köszöntötte a munkálat 

meghívottait: Székely Istvánt, az országos ügyvezető elnökség társadalomszervezésért felelős 

főosztályának ügyvezető alelnökét, Eugen Dogariu szenátort (PSD), Marin Popescu megyei 

tanácsost (PNL), Ovidiu Merean városi tanácsost (USR), Ognean Cristici parlamenti képviselőt 
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(szerb kisebbség) és Gheorghe Nacov parlamenti képviselőt (bolgár kisebbség). A jelenlévő 96 

küldött titkos szavazással (95 igen, 1 érvénytelen) megerősítette Molnár Andrást az RMDSZ 

Temes Megyei Szervezetének elnöki tisztségében. A Küldöttgyűlés ügyrendi lebonyolítása 

keretében megválasztották a Megyei Etikai Bizottság (METB) tagjait (Szilvágyi Zsolt, Marity 

Annamária, Szabadai Zoltán), a Megyei Ellenőrző Bizottság (MELB) tagjait (Nagy Gabriella, 

Molnár Annamária, Oláh Gyöngyike) és a Megyei Szabályzatfelügyelő Bizottság (MSZFB) 

tagjait (Varga Kornélia, Valdman Kinga, Bîtoanca Diana). 

 

Kilencedik alkalommal szerveztek Fehér Megyei Magyar Napokat 
2025. június 23. – maszo.ro  

A megye legnagyobb magyar rendezvényére június 18. és 22. között került sor, fő helyszíne 

ezúttal is a dél-erdélyi szórványmagyarság egyik legerősebb védőbástyája, a nagyenyedi 

Bethlen Gábor Kollégium volt. Idén először szerveztek pénzbeli gyűjtést, amelyet a székelyföldi 

árvíz, illetve a parajdi bányakatasztrófa károsultjainak ajánlanak fel. Lőrincz Konrád, a 

Nagyenyedi Református Egyházmegye esperesének rövid igehirdetését követően Simon István 

Előd magyar konzul kiemelte: a térség megőrizte kulturális hagyatékát, fejedelmi örökségét, 

még akkor is, ha ez áldozatvállalással jár. A konzul szerint itt, a „marosmenti dombok 

ölelésében”, igen válasz adható Széchenyi híres kérdésére: „megéri magyarnak lenni?”. Dragoș 

Crișan, Nagyenyed polgármestere, elismerően szólt a fesztiválról, Fülöp Szabolcs 

alpolgármester pedig kihangsúlyozta: évekkel ezelőtt elképzelhetetlen volt a magyar nap, mára 

ez viszont már hagyomány. Vincze András alprefektus kiemelte: „a szórvány élni akarásának 

egyik legszebb bizonyítéka ez a fesztivál”. Szilágyi Dóra Emese, a Magyar Ifjúsági Értekezlet 

(MIÉRT) elnöke, Kelemen Hunor szövetségi elnök üdvözletét tolmácsolta és kiemelte: „A 

lelkesedés hívta életre a karnyújtásnyira levő kultúrát és hagyományokat. A szórványban élni 

nem hátrány, hanem bátorság”- tette hozzá. 

 

Sokadalom 2025: négy napnyi ünnep és élmény Kézdivásárhelyen 
2025. június 23. – maszo.ro  

Június 26. és 29. között ismét élettel telik meg Kézdivásárhely főtere, ahol a Sokadalom 2025 

gazdag programkínálata kicsiknek és nagyoknak egyaránt tartogatott meglepetéseket. A város 

legnagyobb közösségi eseménye idén újításokkal, hagyományőrzéssel és pezsgő kulturális 

kavalkáddal várta a látogatókat. A rendezvény nyitányaként csütörtök este a Boeing, Boeing – 

Leszállás Párizsban című vígjátékot mutatja be az Udvartér Színház a Kaszárnya udvarán. 

Másnap már reggeltől indulnak a programok: megnyílik a kézműves vásár, a könyvtár udvara 

mesével telik meg, a Gábor Áron-téri parkban pedig elrajtol a Gyermekváros – A galaxis tágas 

világa. Pénteken délután zajlik majd a Pro Urbe-díjak átadása, este pedig a Tanulók Klubja 

mazsorettjei és fúvósai vonulnak fel ünnepélyes vásárnyitó keretében. Az esti koncertsorozatot 

az Ismerős Arcok fellépése koronázza meg, míg az Ipari Parkban egymást váltotják a 

lemezlovasok az Urbanizé Garden színpadán. 
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Rangos szakmai elismerést kapott Barczi Gyula és Máté Tímea 
2025. június 23. – Ma7  

A betléri Andrássy-hagyaték példaértékű gondozásáért a MúzeumCafé muzeológia magazin 

különdíját vehette át Barczi Gyula és Máté Tímea Budapesten. A Szlovák Nemzeti Múzeum – 

Betléri Múzeum két meghatározó munkatársa, Barczi Gyula és Máté Tímea kapta a 

MúzeumCafé 2025-ös különdíját a múzeumban 2014 és 2024 között végzett szakmai 

munkájukért, a „betléri Andrássy-hagyaték példaértékű gondozásáért”. A rangos szakmai 

magazin alternatív, más néven különdíjának átadására a budapesti Szépművészeti 

Múzeumban került sor. Az elismerést első alkalommal kapták határon túli díjazottak. A 

MúzeumCafé főszerkesztője, Gréczi Emőke kiemelte, a betléri múzeum a díjazottak vezetése 

alatt tíz éven át minden érdeklődő számára nyitva állt. A kutatás, a kiállítások újrarendezése, 

az időszaki tárlatok létrehozása és a restaurálás sem jelentett akadályt számukra, hogy 

folyamatosan megosszák munkájuk eredményeit, mindig készségesen fogadták az 

érdeklődőket, legyenek azok szakemberek vagy laikus látogatók.  

 

Érsekújvárban maradt a Csemadok területi választmányának elnöke, a Lévai 

járásban új elnököt választottak 
2025. június 23. – Felvidék.ma, Ma7  

A tavaszi, kora nyári időszakban sorra tarják a tisztújító konferenciáikat a Csemadok területi 

választmányai. Június 20-án a Csemadok Érsekújvári Területi Választmánya tartotta meg a 

közgyűlését. Másnap a Csemadok Lévai Területi Választmánya is közgyűlést tartott Léván. 

Mint a területi választmány közösségi oldalán olvasható: „A küldöttek Sztruhár Izrael Diánát 

választották újra a területi választmány elnökévé, az alelnökök Mocskos Éva és Ozsvald 

Norbert”. A területi választmány elnökségének tagjai: Bujna Mária, Szabó Ilona, Kálmán H. 

Szilvia, Száraz Éva, Juhász Gyula és Pásztor Denisa. Az ellenőrző bizottság Deák Ildikó, Bilkó 

Mónika és Végh Erika összetételben dolgozik a következő időszakban. A konferencián 

vendégként jelen volt a Csemadok Országos Elnökségi tagja, Kiss Beáta és a Csemadok 

Komáromi Területi Választmányának elnöke, Petheő Attila. Mindketten bemutatkoztak a 

konferencia küldötteinek, mint országos elnökjelöltek. Az érsekújvári területi konferencia 

küldöttei Kiss Beátát javasolják országos elnöknek – fogalmaznak a bejegyzésben. 

 

„Közösen építsük tovább a Csemadokot, Felvidék kulturális gyöngyét!” 
2025. június 23. – Felvidék.ma, Ma7 

Mint már beszámoltunk róla, június 21-én, Léván tartotta tisztújító konferenciáját a Csemadok 

Lévai Területi Választmánya. A rendezvény fontos fordulópontot jelentett a szervezet életében, 

hiszen több évtizedes szolgálat után Török Alfréd leköszönt a területi elnöki tisztségből. A 

küldöttek döntése értelmében az új elnök Kovács Péter lett, akinek személyében egy 

elkötelezett, sokrétű közösségi múlttal rendelkező vezető veszi át a stafétát. Az eseményen jelen 

lévő tagság hálás tapssal köszönte meg Török Alfréd munkáját, aki hosszú éveken keresztül állt 

a lévai magyar közösség szolgálatában. Az új elnök megválasztása mellett a konferencián a 

Lévai járás küldöttei Kiss Beát javasolták a Csemadok országos elnökének. Az elismert 
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közösségi vezető köszönetét fejezte ki a bizalomért, és kijelentette: „A Csemadok Lévai Területi 

Választmánya elnökeként igyekszem legjobb tudásom szerint gazdagítani a kulturális életet 

térségünkben”. 

                  
Átadták a Dr. Bodrogvári Ferenc-díjakat 
2025. június 23. – Pannon RTV 

Szerda Zsófia és Tóth Borisz érdemelte ki az elismerést. Átadták a Dr. Bodrogvári Ferenc-

díjakat a szabadkai Városháza dísztermében. Idén Szerda Zsófia kommunikáció szakos 

bölcsész és Tóth Borisz idegenforgalmi közgazdász érdemelte ki az elismerést. A díjat olyan 

negyven évnél fiatalabb alkotóknak adományozzák, akik az elmúlt évben a művészet vagy a 

tudomány terén kiemelkedő tevékenységükkel gazdagították illetve hozzájárultak Szabadka 

szellemi értékeinek gyarapításához. Dr. Bodrogvári Ferenc-díjban részesült idén Szerda Zsófia. 

Kommunikáció szakos bölcsészként elsőként Újvidéken, a Mozaik Televízióban dolgozott 

újságíróként. Négy évig a Kosztolányi Dezső Színház munkatársa volt és részt vett a Desiré 

Central Station Festival szervezésében is. A Képes Ifjúság, a Magyar Szó, valamint a Teátrum 

időszakos tudósítója, jelenleg a Hét Nap újságírója. Írásait, fotóit többször is díjazta a szakma. 

 

Ülésezik az Európa Tanács parlamenti közgyűlése 
2025. június 23. – Pannon RTV 

Az eseményről Kovács Elvira, a Szerbiai Képviselőház alelnöke számolt be a Facebook-oldalán. 

A héten zajlik az Európa Tanács parlamenti közgyűlésének nyári ülésszaka. A Monitoring 

bizottság ülésén többek között Magyarország volt napirenden, A Politikai bizottság Nyugat-

Balkáni albizottsága ülésezett. A nemzeti kisebbségek jogainak megvalósítása szempontjából 

legfontosabb nemzetközi egyezmény, az ún. Kisebbségi Keretegyezmény 30. évfordulójáról is 

megemlékeztünk - írta Kovács Elvira. A politikus hozzátette: nekünk, Vajdasági Magyar 

Szövetség - VMSZ-eseknek alapfeladatunk, hogy itt is a vajdasági magyarok, a szülőföldünk, 

Szerbia és az anyaországunk, Magyarország érdekeit képviseljük. 

 

Magyar, szerb és vegyes cégekkel tárgyalt Magyarország belgrádi nagykövetsége 
2025. június 23. – Pannon RTV  

A Szerbiai Magyar Üzleti Klub keretében egyeztettek. Magyarország belgrádi nagykövetsége a 

Szerbiában működő, mintegy 5 milliárd eurós üzleti forgalmat képviselő magyar és szerb cégek, 

valamint vegyes vállalatok képviselőivel egyeztetett a Szerbiai Magyar Üzleti Klub keretében. 

A találkozót Magyarország belgrádi nagykövetsége kezdeményezte. A megbeszélés során 

áttekintették a közös gazdasági és üzleti célokat, megvitatták a közeljövő legfontosabb 

feladatait, és egyeztettek a Magyar–Szerb Gazdasági Vegyes Bizottság és a Stratégiai 

Együttműködési Tanács soron következő üléseire való felkészülésről is.  Magyarország belgrádi 

nagykövetsége a közösségi oldalán azt írta, bíznak benne, hogy a jelen lévő vállalatok határozott 
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fellépése és kezdeményezései tovább erősítik a magyar-szerb gazdasági kapcsolatokat. 

Hozzátették, ezekre számítanak, támogatják és bátorítják is őket.  

 

A Szerbiai Parlamentbe látogattak a fiatal tehetségek 
2025. június 23. – Vajma.info, Pannon RTV 

A szabadkai Mathia Corvinus Collegium Fiatal Tehetség Programjában részt vevő általános 

iskolásokat Tóbiás József is vendégül látta a VMSZ frakciója nevében. A Szerbiai Parlamentbe 

látogattak ma a szabadkai Mathia Corvinus Collegium Fiatal Tehetség Programjában részt vevő 

általános iskolás diákok - írta közösségi oldalán Tóbiás József. A Vajdasági Magyar Szövetség 

köztársasági parlamenti képviselője hozzátette, a belgrádi kirándulás során a Köztársasági 

Képviselőház szakszolgálata mellett ő látta vendégül a párt frakciója nevében a diákokat. 

Egyrészt megtiszteltetés volt számomra, ugyanakkor nagy öröm megtapasztalni a gyermekek 

őszinteségét, kíváncsiságát és őszinte mosolyát - zárta bejegyzését Tóbiás. 

                   
Kisebbségi érdekképviselet Strasbourgban 
2025. június 23. – Kárpátalja.ma 

Az Európai Parlament strasbourgi székhelyére látogatott Csernicskó István, a II. Rákóczi 

Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola rektora, Beregszászi Anikó, a Rákóczi-főiskola docense, a 

Filológia Tanszék vezetője, valamint Grexa Liliána, az ukrán nemzetiség parlamenti szószólója. 

A látogatás során Ferenc Viktória képviselővel egyeztettek. A találkozón számos témát 

érintettek. Grexa Liliána ismertette a Magyarországon működő, ott élő ukrán közösség 

számára létrehozott iskolák helyzetét. Beszélt a Magyar–Ukrán Két Tanítási Nyelvű Általános 

Iskola és Gimnázium, a Leszja Ukrajinka Kiegészítő Nemzetiségi Nyelvoktató Iskola 

működéséről, valamint a Tarasz Sevcsenko Kétnyelvű Ukrán Nemzetiségi Általános Iskola és 

Gimnázium megnyitásának lehetőségeiről és körülményeiről. Csernicskó István ismertette a 

kárpátaljai magyar közösséget érintő legújabb eseményeket. 

 

Szibiha: „minden eszközt” be kell vetni Putyin békekötésre való kényszerítésére 
2025. június 23. – Karpat.in.ua 

Vlagyimir Putyin orosz vezető a békejavaslatokra a civilek elleni csapásokkal válaszol, ezért itt 

az ideje, hogy minden diplomáciai eszközt bevessenek, hogy tárgyalásra kényszerítsék 

Oroszországot – jelentette ki Andrij Szibiha külügyminiszter hétfőn Brüsszelben a 

külügyminiszterek találkozóján, írta a Jevropejszka Pravda. A miniszter a sajtóval folytatott 

találkozóján felidézte az elmúlt éjszaka kijevi történéseit. „Újabb nehéz rakétatámadás ukrán 

civil célpontok ellen. Sok az áldozat. Hét ember halt meg. Ez az orosz fél valódi válasza minden 

békére irányuló erőfeszítésre és minden békejavaslatra” – mondta. „Ezért olyan fontos, hogy 

ma itt vagyok, fontos nemzetközi események, a NATO-csúcstalálkozó, az EU-csúcstalálkozó 

előtt” – mondta a miniszter. 
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Ahol a résztvevők a tanulás mellett életre szóló élményeket szerezhetnek 
2025. június 23. – KISZó 

Huszonkilencedik alkalommal szervezték meg a Kárpátaljai Népzene, Néptánc és Kézműves 

Tábort, immár negyedszer Sátoraljaújhelyen. A festői szépségű táborhelyre ezúttal is több mint 

300 kárpátaljai gyerek érkezett, hogy egy felejthetetlen, élményekben és programokban gazdag 

hetet töltsön együtt. A tábor megálmodója és létrehozója, Pál Lajos és neje, Katalin, akik majd 

harminc évvel ezelőtt Tiszapéterfalván első ízben rendezték meg a népzenei és néptánctábort. 

Gyermekeik, Pál István (Szalonna) és Eszter első perctől részese voltak ennek, és hosszú ideje 

immár ők is tanárai, mentorai a mai gyerekeknek. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 23. – Kossuth Rádió 

 

Ha gyorsan nem nyitják meg a Vadas fürdőt, nagyon sok ember megélhetése kerül veszélybe, 

mondta Farkas Iván, Nyitra megye önkormányzatának képviselője, a magyar frakció vezetője. 

Mint ismeretes, a napokban meghalt egy kisfiú, akit agyvelőamőba támadott meg. S mivel a 

tünetek előtt a párkányi fürdőben volt, arra gyanakodtak, hogy ott fertőződhetett meg. A 

vizsgálatok azonban ezt nem erősítették meg. A szlovák sajtó és a hivatalok félrevezető 

tájékoztatása ellen tüntettek vasárnap Párkányban. Haják Szabó Mária összeállítása. 

  

Egy kis székelyföldi település, Kilyén lovasa, Varga Mátyás lett a hétvégén megrendezett 14. 

Székely Vágta bajnoka. Ám a győzelmét balesetek árnyékolták be: a házigazda várost, 

Sepsiszentgyörgyöt képviselő, ötszörös Székely Vágta-győztes az utolsó körben leesett a 

lováról, akárcsak a Góbé-kategóriában versenyző, gyimesközéploki lány is.  A háromnapos 

lovas ünnepként híressé vált Székely Vágta valójában a Nemzeti Vágta egyik előfutama. Így az 

említett győztesen kívül Nyikómalomfalva és Ilyefalva versenyzői, valamint a Huszárgyerek 

kategória farkaslaki bajnoka is részt vesz majd a szilvásváradi megmérettetésen. Geréb 

Krisztina összeállítása. 

  

A több mint 1100 évvel ezelőtti honfoglalás fordulópontnak számít a magyarság életében, ez az 

esemény az alapja nemzetünk mai, Kárpát-medencei létezésének, hangzott el a Tiszacsomai 

Honfoglalási Emlékparkban a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség által szervezett 

honfoglalási emlékünnepségen. Részletek Iváncsik Attilától. 

  

A székelyföldi múzeumok is gazdag programokkal várták a látogatókat a Múzeumok 

éjszakáján. Oláh-Gál Elvira egy rendhagyó rendezvényen járt: a szépvízi Határőr 
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Emlékközpontban éppen katonadalokat tanítottak az érdeklődőknek. A 2021 augusztusában, 

jelentős magyar állami támogatással létrehozott kiállítás a székely hadszervezetek és 

határőrizet történetét mutatja be a Keleti-Kárpátokban az Árpád-kortól egészen a második 

világháború végéig.  Ez ma már egyedi turisztikai célpont Székelyföld térképén. 

  

Múzeum a lakásom címmel hirdetett pályázatot középiskolás diákoknak a Babeș–Bolyai 

Tudományegyetem Magyar Néprajz és Antropológia Intézete és a Kriza János Szakkollégium. 

A pályázat kiíróinak célja, hogy az otthonokban található értékes, már-már múzeumi tárgyakat 

a nagyközönség is megismerhesse és a pályázó fiatalok közelebb jussanak a hagyományokhoz, 

elődeikhez, családjukhoz.  

  

Néphiedelemben gyökerező mágia, a nyári napforduló misztikuma, a jó termés meghálálása, 

egészség- és szerelemvarázsló erő – megannyi titokzatosság, ami Szent Iván éjszakájához 

köthető, és amit eleink az ilyenkor meggyújtott máglya parazsának átugrásával tettek 

emlékezetessé. A pogány hagyományokban gyökerező népszokást elevenítette fel a Szent Iván-

éji tűzugrás újbóli meghonosításával a pécskai Búzavirág Egyesület és Néptáncegyüttes, amely 

szombaton – a nyári napforduló estéjén – szervezte meg a város főterén a tűzugrást a Pécskai 

Magyar Napok részeként. Pataky Lehel Zsolt összeállítása 


